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PROTOKÓŁ NR LXIII/2024 

z obrad LXIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 17 kwietnia 2024 roku w godz. od 12.00 do 13.50 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią. 

 

Ad. 1/ Otwarcie sesji. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 12.00 otworzył obrady  

LXIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości. Poinformował, że nad przebiegiem 

obrad sesji pod względem prawnym czuwała będzie pani mecenas Elżbieta Manicka. Zaznaczył, że na sali obrad 

obecny jest pan Henryk Knioła. Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu pana Starostę.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że Powiat Nakielski wzbogacił się o model statku 

„Konrad” Żeglugi Bydgoskiej, który wykonał pan Henryk Knioła, modelarz z zamiłowania. Podkreślił, że jest 

 to już czwarty model statku. Zaznaczył, że można je zobaczyć na terenie Przystani. Przypomniał, że najpierw 

wykonany był statek „Łokietek”, później „Jadwiga”, a ostatnio barka „Olza”, która wybudowana została  

w nakielskiej stoczni. Pan Starosta powiedział, że chcieliby bardzo podziękować panu Henrykowi za to, co robi 

dla mieszkańców. Zaznaczył, że nie chodzi tutaj tylko o mieszkańców Nakła nad Notecią, ale też wszystkich 

zwiedzających, nawet z zagranicy, którzy mają okazję i przyjemność oglądać te wspaniałe modele. Pan Starosta 

wręczył panu Henrykowi Kniole podziękowania, których tekst odczytał: 

„Serdeczne podziękowanie i szczere uznanie za wykonanie modelu holownika o napędzie parowym 

„Konrad” z 1902 roku oraz przekazanie go na rzecz społeczności powiatu nakielskiego. Pańska praca jest nie 

tylko wyrazem profesjonalizmu i pasji, ale także formą oddania lokalnej społeczności historii. Z dumą będziemy 

prezentować stworzony model statku, dołączając go do naszej wystawy Pańskich dzieł, które stanowią niezbywalną 

wartość artystyczną, historyczną oraz przedstawiają wymiar i znaczenie ludzkich możliwości. Jesteśmy głęboko 

wdzięczni za zaangażowanie na rzecz naszej społeczności i kultury. Dziękujemy za okazaną hojność oraz życzymy 

pomyślności, niesłabnącej kreatywności, a także spełnienia we wszystkich obszarach życia”.  

Pan Henryk Knioła podziękował Starostom za wybudowanie mariny. Stwierdził, że dzięki temu mógł 

pokazać swoje projekty. Zaznaczył, iż ma nadzieję, że to nie będzie koniec tej budowy. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował panu Henrykowi Kniole.    

 

Ad. 2/ Stwierdzenie kworum. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zarządził stwierdzenie kworum. 

Poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 21 radnych, w związku z czym Rada jest władna do podejmowania 

uchwał, jak również innych aktów prawnych. 
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Ad. 3/ Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał pozostałe punkty porządku obrad 

sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2023. 

7. Sprawozdanie organizatora  rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2024. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek pomocy 

społecznej w powiecie nakielskim w roku 2023. 

10. Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2023 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2023 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2023 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2023 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z tężni solankowej na Przystani Powiat Nakielski. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 1907C relacji  

Mrocza-Ostrowo.  

16. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne głosy. 

19. Zakończenie obrad. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają uwagi do porządku 

obrad LXIII sesji Rady Powiatu. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, w imieniu Zarządu Powiatu Nakielskiego wniósł  

o wprowadzenie do porządku obrad sesji dwóch projektów uchwał. Zaproponował, aby pkt 16 obrad LXIII sesji 

brzmiał: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego”, a pkt 17: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nakielskiego na 2024 rok”. Zaznaczył, że numeracja kolejnych punktów obrad zmieni się odpowiednio. Pan 

Starosta powiedział, że zmiany zawarte w obu projektach uchwał zostały omówione na posiedzeniach 

poszczególnych komisji stałych Rady Powiatu.    

Więcej uwag nie zgłoszono.  

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła porządek obrad  

z zaproponowanymi zmianami. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 
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Porządek obrad LXIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2023. 

7. Sprawozdanie organizatora  rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2024. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek pomocy 

społecznej w powiecie nakielskim w roku 2023. 

10. Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2023 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2023 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2023 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2023 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z tężni solankowej na Przystani Powiat Nakielski. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 1907C relacji  

Mrocza-Ostrowo.  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na 2024 rok. 

18. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Wolne głosy. 

21. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4/ Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że protokół wyłożony był  

do wglądu w Biurze Rady. Wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są pytania 

lub uwagi do protokołu z LXII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła protokół z LXII sesji Rady 

Powiatu Nakielskiego. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że uchwały Rady Powiatu Nakielskiego  

i Zarządu Powiatu zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

odbyły się dwa posiedzenia Zarządu, tj. w dniu 9 i 17 kwietnia 2024 roku. Dokumenty we wskazanym zakresie 

zostały zamieszczone w systemie informatycznym eSesja /informacja z wykonania uchwał Rady Powiatu, spis 

uchwał Zarządu Powiatu oraz sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym stanowią 

załączniki do protokołu sesji/. Następnie Pan Starosta przedstawił punkty omawiane na posiedzeniu Zarządu 

Powiatu w dniu 17 kwietnia, tj. w dniu obrad LXIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 6/ Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2023. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że otrzymali z Nowego 

Szpitala w Nakle i Szubinie stosowny materiał, który był omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji 

stałych Rady Powiatu. Zapytał, czy radni mają jakieś pytania lub uwagi do tego materiału. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 7/ Sprawozdanie organizatora  rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że ten materiał również 

omawiany był na posiedzeniach poszczególnych komisji stałych Rady Powiatu. Zapytał, czy radni mają jakieś 

pytania lub uwagi do tego materiału. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 8/ Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2024. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że ten materiał również 

omawiany był na posiedzeniach poszczególnych komisji stałych Rady Powiatu. Zapytał, czy radni mają jakieś 

pytania lub uwagi do tego materiału. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 9/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek 

pomocy społecznej w powiecie nakielskim w roku 2023.  

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są jakieś pytania  

do przedłożonego materiału. 

 

Pytań  i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 10/ Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2023 r. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedłożonego materiału. 

Pytań  i uwag nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 11/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku  

w 2023 roku. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2023 roku, która została zapisana w rejestrze 

uchwał pod Nr LXIII/415/2024. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie  

w 2023 roku. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 
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Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła w sprawie oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2023 roku, która została zapisana w rejestrze uchwał  

pod Nr LXIII/416/2024. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy  

w 2023 roku. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2023 roku, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LXIII/417/2024. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14/ Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z tężni solankowej na Przystani Powiat 

Nakielski. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie regulaminu 

korzystania z tężni solankowej na Przystani Powiat Nakielski, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LXIII/418/2024. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15/ Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 1907C relacji 

Mrocza-Ostrowo. 
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Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie pozbawienia 

kategorii drogi powiatowej części drogi nr 1907C relacji Mrocza-Ostrowo, która została zapisana  

w rejestrze uchwał pod Nr LXIII/419/2024. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LXIII/420/2024. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego  

na 2024 rok. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  
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w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na 2024 rok, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LXIII/421/2024. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 18/ Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach i zapytaniach radnych. 

 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, przedstawił informację o skierowanych do niego w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach i zapytaniach radnych /informacja stanowi załącznik do protokołu sesji/.   

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 19/ Wnioski i oświadczenia radnych. 

Żadnych wniosków ani oświadczeń nie zgłoszono.  

Ad. 20/ Wolne głosy. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił o zabranie głosu pana Marka 

Domżałę, Radnego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Pan Marek Domżała, Radny Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, powiedział,  

iż chciałby uzupełnić informację dotyczącą działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie. Zaznaczył,  

że to, co za chwilę powie, dotyczy roku 2024. Poinformował, że Zarząd Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie 

przystąpił do konkursu otwartego w Urzędzie Marszałkowskim w Departamencie Rozwoju Województwa  

o pożyczkę 5 mln zł na doposażenie i modernizację oddziału chorób wewnętrznych w Szubinie. Przy tej okazji 

przypomniał, że wcześniej trwała walka o inne pieniądze  na ten cel. Pan radny Marek Domżała powiedział,  

że nabór wniosków we wskazanym konkursie trwa do 18 kwietnia, czyli do jutra. Stwierdził, że środki będą 

przydzielane według kolejności zgłoszeń. Podkreślił, że Zarząd Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie złożył 

wniosek jako pierwszy, w związku z czym są duże szanse na uzyskanie tej pożyczki. Poinformował, że pożyczka 

będzie w 85% umorzona (oddać będzie trzeba 15%). Poza tym jest ona rozłożona na 3 lata. Pan radny Marek 

Domżała powiedział, że jest więc czas, żeby się zastanowić nad tym, jak ten oddział chorób wewnętrznych  

w Szubinie ma wyglądać. Zaznaczył, że jest to jedyny oddział, którego nie zdążył zmodernizować jak był 

dyrektorem, ponieważ brakowało środków. Stwierdził, że w końcu jednak nadszedł czas, żeby to zrobić  

i dokończyć. Pan Radny poprosił Radnych Powiatu Nakielskiego o „nadzór społeczny” co do pożyczki, która ma 

być udzielona (chodzi o to, aby czuwać nad tym, jak to funkcjonuje).   

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że będą czuwać nad tym 

tematem, ponieważ są to ważne sprawy dla zdrowia. Następnie pan Przewodniczący poinformował o piśmie, które 

wpłynęło do niego w okresie międzysesyjnym. Stwierdził, że dotyczy ono apelu, który Rada Powiatu Nakielskiego 

wystosowała do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w sprawie polskiego rolnictwa i protestujących rolników. 
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Powiedział, że Zastępca Dyrektora Biura Prezesa Rady Ministrów zawiadomił, że ten apel Rady Powiatu 

Nakielskiego został przekazany według kompetencji do Dyrektora Biura Ministra Ministerstwa Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi /pismo stanowi załącznik do protokołu sesji/. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że krótko przed rozpoczęciem sesji na Przystani 

był proboszcz parafii pw. Św. Wawrzyńca w Nakle nad Notecią. Wyjaśnił, iż planowane jest wbudowanie 

kamienia węgielnego i w związku z tym przyniósł on akt erekcyjny. Oznajmił, iż ksiądz Proboszcz prosił, aby 

podpisali go wszyscy radni. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że dobiega końca kolejna 

kadencja Rady Powiatu Nakielskiego. Stwierdził, iż myśli, że była to kadencja owocna, ale też trudna ze względu 

chociażby na pandemię koronawirusa. Podkreślił, iż mimo tego samorząd powiatowy poradził sobie w tej trudnej 

sytuacji i wykonał dobrze swoje zadania na rzecz społeczności powiatowej. Oznajmił, że na realizację różnych 

zadań przeznaczyli własne środki budżetowe, ale udało się im też pozyskać sporo środków zewnętrznych. Pan 

Przewodniczący powiedział, że dzięki temu udało się zrobić więcej, niż to było planowane. Stwierdził, że zapewne 

nie wszystkie zadania i sprawy zostały zrealizowane, ale wiele zadań będzie miało swoją kontynuację  

w nadchodzącej kadencji Rady Powiatu. Zwrócił uwagę, że podsumowanie tego wszystkiego, co się wydarzyło  

w tej kadencji, przedstawione zostało na poprzedniej sesji Rady Powiatu. Pan Przewodniczący podziękował 

wszystkim Radnym za zaangażowanie i za owocną pracę w samorządzie powiatowym. Podziękował za to,  

że potrafili podejmować dobre decyzje na rzecz mieszkańców powiatu nakielskiego oraz za to, że potrafili 

rozwiązywać różne trudne sprawy, wykazując się mądrością, znajdując kompromis i wznosząc się ponad 

podziałami. Pan Przewodniczący podziękował również członkom komisji merytorycznych i ich przewodniczącym  

za pracę na rzecz samorządu powiatowego. Stwierdził, że m.in. dzięki tej pracy sesje przebiegały merytorycznie, 

sprawnie i spokojnie. Serdeczne podziękowania za owocną współpracę złożył również całemu Zarządowi Powiatu 

Nakielskiego na czele ze Starostą Nakielskim panem Tadeuszem Sobolem. Podkreślił, że panu Staroście 

szczególnie dziękuje za jego spokój i postawę, która łączyła, a nie dzieliła ludzi oraz za jego długoletnie 

doświadczenie samorządowe i profesjonalizm. Pan Przewodniczący podziękował również za współpracę 

Skarbnikowi Powiatu, pani Natalii Zmudzińskiej oraz jej poprzedniczce pani Irenie Pilarskiej. Stwierdził,  

że dziękuje za to, iż mimo tego, że przysłowiowa „kołdra” stawała się niejednokrotnie za krótka, i tak po wielu 

zawirowaniach udało się Skarbnikowi Powiatu spiąć budżet ku zadowoleniu wszystkich. Podziękował również 

Sekretarzowi Powiatu, panu Romanowi Swiątkowi-Kuehn za jego aktywność, pracę i pełen profesjonalizm oraz 

Radcom Prawnym za obsługę prawną. Wyrazy podziękowania za współpracę i wsparcie skierował również  

do dyrektorów, kierowników oraz pracowników wydziałów Starostwa Powiatowego w Nakle nad Notecią, 

jednostek organizacyjnych, instytucji oraz placówek oświatowych i kulturalnych. Podziękował Informatykom  

za sprawną obsługę techniczną, zwłaszcza w trudnym okresie pandemii oraz pracownikom Biura Rady za pracę, 

życzliwość i wsparcie. Słowa uznania skierował również do Kierownika i Pracowników Referatu Turystyki  

i Sportu, za zawsze przygotowane i gościnne progi Przystani Powiat Nakielski. Pan Przewodniczący podziękował 

za owocną współpracę na rzecz budowania wspólnej przyszłości powiatu nakielskiego samorządom gminnym 

 i sołeckim, za aktywną i owocną działalność na rzecz powiatowej społeczności organizacjom pozarządowym. 

Zaznaczył, że ta działalność pokazuje  jak piękny i wielki potencjał tkwi w mieszkańcach powiatu nakielskiego. 

Na koniec złożył podziękowania wszystkim, którzy uczestniczyli w obradach sesji bezpośrednio oraz tym, którzy 
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brali w nich udział za pośrednictwem Internetu. Podkreślił, iż jednocześnie chciałby przeprosić za swoje 

niedociągnięcia, za to, że może kogoś uraził. Stwierdził, że jeżeli tak było, to przeprasza za to. Oznajmił,  

że przewodniczyć Radzie Powiatu to wielki zaszczyt, ale przewodniczyć Radzie w takim składzie, to wielki 

zaszczyt i przyjemność. Życzył wszystkim wszystkiego najlepszego na wszelkich płaszczyznach życia.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, stwierdził, że pan Przewodniczący złożył tyle podziękowań,  

że praktycznie zamknął jego listę. Zaznaczył, że w tej chwili w imieniu wszystkich Radnych Rady Powiatu 

Nakielskiego serdecznie podziękuje właśnie Przewodniczącemu Rady za bardzo sprawne prowadzenie sesji w tej 

najdłuższej kadencji, która trwała 5,5 roku (tym miejscu pan Starosta wręczył panu Przewodniczącemu  bukiet 

kwiatów).  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że te podziękowania złożone 

na jego ręce traktuje jako podziękowania dla całej Rady Powiatu. Oznajmił, że kiedyś z inicjatywy Zarządu 

Powiatu powstał Pomnik Zbrodni Katyńskich. Zwrócił uwagę, że 12 kwietnia była obchodzona rocznica. 

Stwierdził, że te kwiaty w imieniu Rady złoży właśnie w tym miejscu przy Kościele św. Wawrzyńca w Nakle nad 

Notecią.  

Następnie pan Przewodniczący powiedział, że pan Starosta Tadeusz Sobol podjął decyzję o przejściu  

na emeryturę. Oznajmił, że w imieniu Rady Powiatu chce mu bardzo podziękować za długoletnią pracę  

w samorządzie gminnym i powiatowym, za jego doświadczenie i spokój, za to że łączył a nie dzielił (składając 

życzenia, pan Przewodniczący wręczył panu Staroście bukiet kwiatów).   

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że jest to ostatnia sesja najdłuższej kadencji Rady 

Powiatu. Stwierdził, iż jego zdaniem panowała w tej Radzie bardzo fajna atmosfera, było pełne zrozumienie  

w podejmowaniu decyzji. Oznajmił, iż tak jak wcześniej powiedział pan Przewodniczący, wspólnie udało się  

im zrobić wiele rzeczy. Zaznaczył, że zawsze chciałoby się zrobić więcej, ale możliwości finansowe pozwoliły 

tylko na to co zostało zrobione. Nadmienił, że wiele rzeczy jest zaplanowanych jeszcze w tegorocznym budżecie. 

Jest kontynuacja pewnych zadań. Pan Starosta powiedział, iż myśli, że nowa Rada będzie kontynuowała  

tę politykę. Podkreślił, iż osobiście miał to szczęście, że trafił nie tylko na wspaniałą Radę, ale również  

na wspaniałych pracowników. Stwierdził, iż przypomina sobie pierwszy dzień pierwszej kadencji gdy został 

starostą. Było wtedy spotkanie z pracownikami. Podkreślił, iż na tym spotkaniu powiedział, że każdego będzie 

traktował równo i że każdy powinien znać swoje obowiązki, które musi wykonać. Oznajmił, że dzięki 

pracownikom i dyrektorom jest taka opinia, i tyle rzeczy udało się zrobić. Zaznaczył, że jest to naprawdę wielka 

rzecz, wspaniała rzecz, że na ludziach można polegać. Pan Starosta powiedział, że w Radzie zostawia wielu 

przyjaciół, znajomych, i jeżeli tylko będzie taka wola, to on jest otwarty na to, aby się spotkać, porozmawiać. 

Stwierdził, że jeżeli kogoś uraził, to za to przeprasza. Zaznaczył, że jako Zarząd Powiatu jeszcze pracują. 

Zaplanowane są dwa posiedzenia Zarządu. Wiadomo, że nie może być „luki” w realizacji pewnych założeń  

i projektów. Podkreślił, że nie będą podejmować żadnych strategicznych decyzji, skoro wiedzą, że odchodzą. 

Oznajmił, że zostawiają to nowej Radzie Powiatu. Pan Starosta stwierdził, że teraz będzie miał czas realizować 

swoje pasje (w tym miejscu opowiedział o swoich planach). Na koniec jeszcze raz podziękował wszystkim za miłą 

współpracę.  

Pan Roman Swiątek-Kuehn, Sekretarz Powiatu, w imieniu pracowników całej administracji 

samorządowej oraz swoim własnym podziękował Radzie Powiatu. Stwierdził, że w jego opinii mijająca kadencja 
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była najlepszym czasem pracy. Dodał, iż sądzi, że do tej opinii przyłączy się większość urzędników. Oznajmił,  

że ten spokój, który im zagwarantowali, jest naprawdę nieoceniony. Pan Sekretarz powiedział, że Rada podejmuje 

trudne decyzje, które urzędnicy następnie wykonują. Zaznaczył, że to był też czas, kiedy jako urzędnicy mieli 

poczucie, że Rada ich wysłuchuje. Stwierdził, iż dlatego udało się dla administracji zrobić wiele rzeczy. Oznajmił, 

że w tej kadencji bezprecedensowe środki finansowe udało się przeznaczyć nie na rozwój biurokracji,  

lecz na rozwój zaplecza technicznego urzędu powiatowego. Zwrócił uwagę, że ogromne pieniądze udało się 

pozyskać na cyfryzację i archiwum, które za chwilę zacznie działać w pełnym rozmiarze (tutaj wskazał  

na nieoceniony udział osobisty radnych, którzy rozmawiali o tym z osobami, które decydowały o przyznaniu tych 

środków). Pan Sekretarz powiedział, że przed nimi jest jeszcze modernizacja głównej siedziby urzędu starostwa, 

która wykonana zostanie dzięki tej Radzie. Będzie to modernizacja, której ten budynek nigdy nie miał okazji 

przejść. Stwierdził, że będzie to spektakularna metamorfoza, która – ma nadzieję – zostanie doceniona przez 

mieszkańców, w szczególności tych z różnymi niepełnosprawnościami, ponieważ o nich myśleli projektując windę 

np. w budynku głównym urzędu. Pan Sekretarz powiedział, że „rzutem na taśmę” – tu podziękował Zarządowi 

Powiatu - udało się zabezpieczyć bardzo duże pieniądze na rozwój terenów zielonych wokół budynku starostw, 

które dzisiaj nie wyglądają za dobrze. Zaznaczył, iż ma nadzieję, że do końca bieżącego roku będą one powodem 

dumy nie tylko ich, ale też mieszkańców Nakła. Pan Sekretarz w imieniu pracowników podziękował za współpracę 

również Przewodniczącemu Rady Powiatu i Zarządowi Powiatu. Na koniec powiedział kilka słów o szefie urzędu, 

tj. panu Staroście Tadeuszu Sobolu. Nie kryjąc wzruszenia stwierdził, iż w imieniu wszystkich pracowników musi 

dziś pożegnać człowieka, którego zapamiętają tylko z dobrej strony. Zaznaczył, że był szefem w sumie przez  

9,5 roku (dwie kadencje: 2010-2014 i od 2018 do chwili obecnej). Powiedział, że mieszkańcy powiatu 

zdecydowali w taki sposób a nie inny. Oznajmił, że decyzję tę przyjmują z żalem. Jeszcze raz podziękował panu 

Staroście Tadeuszowi Sobolowi za współpracę. Pan Sekretarz powiedział, że szef  był i jest bardzo sprawiedliwy, 

bardzo konsekwentny. Stwierdził, że nie jest zbyt wylewny. Potrafi docenić, potrafi przywołać do porządku i był 

szefem, jakiego mogliby sobie tylko wymarzyć. Oznajmił, że dzisiaj pan Starosta odchodzi na emeryturę  

i pracownicy żegnają go. Podkreślił, że dzisiaj pewnie chcieliby tu być wszyscy, ale nie ma tyle miejsca, a też 

urząd musi działać. Nadmienił, że pożegnają go 26 kwietnia w taki sposób, na jaki on sobie zasłużył. Jeszcze raz 

podziękował panu Staroście.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że wszyscy Radni otrzymali 

zdjęcia, które uwieczniają skład Rady Powiatu kadencji 2018-2024. Ma to być pamiątka ich wspólnej pracy  

i współpracy. Stwierdził, że zdjęcie to zostało bardzo pięknie wykonane. Dodał, że zawsze to co jest zatrzymane 

w kadrze, to zostaje. 

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że jest radnym od początku powstania 

powiatu. Stwierdził, że nie pamięta, aby któryś ze starostów był tak żegnany, jak dzisiaj jest żegnany pan Starosta 

Tadeusz Sobol. Podkreślił, że jest to naprawdę wspaniała osoba. Oznajmił, iż wydaje mu się,  

że odzwierciedleniem tego jest właśnie to pożegnanie.  Jeszcze raz zaznaczył, że nie pamięta, aby kogoś tak 

żegnano, jak dzisiaj jest żegnany pan Starosta. Pan radny Ryszard Bagnerowski pogratulował panu Staroście.    

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że przyłączają się do tych 

gratulacji. Na koniec przypomniał Radnym o obowiązku złożenia do końca kwietnia oświadczenia majątkowego. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 



Strona 12 z 12 

 

Ad. 21/ Zakończenie obrad. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował radnym i gościom za udział  

w sesji i zakończył obrady. 
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